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Pracovný materiál Kancelárie Rady na zasadnutie Rady dňa 10. 4. 2024 

 
Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 
Podnet na preverenie č.: 0070/SO/2024 
Programová služba: EXPRES 
Vysielateľ: D.EXPRES, k.s. 
Číslo autorizácie vysielania: AR/22 
 
 
Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 
 
Návrh uznesenia: 
 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) v senáte 
1 zloženom z predsedníčky senátu doc. PhDr. Anikó Dušíkovej, CSc. a členov senátu Ivana Bindasa a 
PhDr. Marty Danielovej postupom podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet na preverenie 
evidovaný pod č. 0070/SO/2024 smerujúci voči vysielaniu programovej služby EXPRES vysielateľa 
D.EXPRES, k.s. a uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150 ods. 13 zákona  
č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnený. 
 
 
 
 
 
Úloha: 
Kancelária Rady informuje podávateľa podnetu na preverenie o výsledku preverenia podnetu. 
T: 22. 4. 2024                                     Z: PgO 
 
Odbor: ReO 
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Pracovný materiál Kancelárie Rady na zasadnutie Rady pre mediálne služby dňa 10. 4. 2024 
 

 

 

 

Podnet na preverenie č.   0070/SO/2024 zaevidovaný dňa 22. 1. 2024 

Podávateľ:           fyzická osoba  

Predmet podnetu:        Braňo Závodský naživo  

Deň a čas vysielania:      15. 1. 2024 12:00 hod.  

 

 

 

Programová služba:  EXPRES 

Vysielateľ:   D.EXPRES, k.s.  

Číslo autorizácie:  AR/22  

 

 

 

 

Dátum:  3. 4. 2024 
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OBSAH  PODNETU: 
„Podpora volny zabijanie civilistov Frantisek Sebej podpora genocidy“ 
 
PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 
Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“): 
 
§ 61 Ochrana ľudskej dôstojnosti a ľudskosti 
1) „Obsahová služba, ktorú poskytuje vysielateľ alebo poskytovateľ audiovizuálnej mediálnej služby na 

požiadanie, musí rešpektovať ľudskú dôstojnosť, najmä nesmie 
a) propagovať vojnu alebo opisovať kruté alebo inak neľudské konanie spôsobom, ktorý je ich 

nevhodným zľahčovaním, ospravedlňovaním alebo schvaľovaním, 
c) propagovať násilie a otvorenou alebo skrytou formou podnecovať násilie alebo nenávisť, 

znevažovať alebo hanobiť na základe pohlavia, rasy, farby pleti, jazyka, viery a náboženstva, 
politického či iného zmýšľania, majetku, zdravotného postihnutia, veku, sexuálnej orientácie, 
narodenia, národného alebo sociálneho pôvodu, genetických vlastností, štátnej príslušnosti, 
príslušnosti k národnosti alebo k etnickej skupine.“ 

 
 
ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 
Podávateľ namietal, že v relácii Braňo Závodský naživo odvysielanej 15. 1. 2024 na programovej službe 
EXPRES došlo k podporovaniu vojny a genocídy. 
Program sme preto posudzovali podľa § 61 ods. 1 písm. a) a c) zákona č. 264/2022 Z. z., keďže 
v podnete bola namietaná ochrana ľudskej dôstojnosti. 
 
Relácia Braňo Závodský naživo je diskusná relácia, kde pozvaní hostia diskutujú na témy z aktuálneho 
diania. Hosťom predmetnej diskusie dňa 15. 1. 2024 bol František Šebej. František Šebej je bývalý 
poslanec Národnej rady Slovenskej republiky (NR SR) a bývalý predseda Zahraničného výboru NR SR. 
Témou diskusie bol konflikt medzi Izraelom a Palestínou, obavy z rozšírenia konfliktu a taktiež aj vojna 
na Ukrajine. Diskusia by sa tematicky teda dala rozdeliť do dvoch častí, pričom prvá časť bola zameraná 
na izraelsko-palestínsky konflikt a druhá na ukrajinsko-ruský konflikt. Podstatne viac času sa diskusia 
venovala práve prvému spomínanému konfliktu. V úvode hosť vysvetľuje vzťahy medzi krajinami na 
arabskom polostrove, vysvetľuje dôležité pojmy a rozdelenia, či už náboženské, alebo prívržencov 
jednotlivých skupín. Reflektuje aj aktuálne dianie v Červenom mori, ostreľovanie lodí jemenskými 
povstalcami. Následne hosť vysvetľuje, odkiaľ pramení izraelsko-palestínsky konflikt, ako prebieha, či 
ako vníma postavenie krajín voči tomuto konfliktu. V diskusii sa tiež moderátor pýta na hosťov postoj 
voči protestom podporujúcim Palestínu vo svetových metropolách. 
Druhá časť diskusie je vedená na tému ukrajinsko-ruského konfliktu spojeného s aktuálnym politickým 
dianím na Slovensku, konkrétne boli diskutované vyjadrenia vlády a tiež kroky ministra zahraničných 
vecí. Hosť v tomto aspekte vyjadril názor, že dané aktivity vrhajú na Slovensko zlé svetlo, či dokonca 
Slovensko stavajú do opozície s jeho zahraničnými partnermi – napr. členskými štátmi NATO. 
 
Vzhľadom na obsah podnetu, v ktorom podávateľ namieta, že hosť svojimi vyjadreniami podporuje 
vojnu, zabíjanie civilistov a genocídu, sme reláciu posudzovali v zmysle § 61 ods. 1 písm. a) a c) zákona 
č. 264/2022 Z. z.  
 
Pri monitorovaní záznamu sme zaznamenali vyjadrenia, kde hosť spomína sieť tunelov, ktoré sú 
vykopané pod pásmom Gazy, kde je sústredená militantná zložka skupiny Hamas. Hosť tvrdí, že Izrael 
musí tieto tunely pomaly dobývať, aby zabránil ďalším útokom zo strany Hamasu. Hosť tým odpovedal 
na pomerne rozvitú otázku od moderátora, cit.: 
Braňo Závodský: „Rozumiem. No tak vráťme sa teraz k aktuálnej situácii. Aká je tých sto dní potom, po 
tých obrovských teroristických útokoch, keď aj teda určite na základe toho, že Izrael trošku poľavil v 
pozornosti mu vtrhli desiatky, stovky teroristov na územie a vraždili ľudí. No veď pán Šebej, čo sa tam 
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deje teraz po tých sto dňoch na území Pásma Gazy? Zdá sa, že aj to množstvo tých unesených 
Izraelčanov stále väčšina z nich je v Pásme Gazy.“ 
František Šebej: „A otázka je, či sú nažive, to som chcel povedať a otázka je, v akom sú stave, lebo sa k 
nim nedostávajú lieky a tak ďalej a ten lokálny vodca Hamasu Jahjá Sinvár pravdepodobne žije kdesi v 
ktorejsi jame, v ktorejsi diere pod Chán Júnis, alebo pod Rafahom, alebo kde obklopený týmito 
rukojemníkmi, ako ľudskými štítmi. Nevie sa, predpokladá sa, no a čo sa deje? No tak v 
podstate Izrael prišiel na to, že tá sieť tunelov, o ktorej minule sme o tom hovorili presne na tomto 
mieste má údajne okolo päťsto kilometrov pod Gazou, pod Pásmom Gazy. Vysvitlo, že to je veľmi 
podhodnotené. Že tá sieť má možno aj tri, štyrikrát takú dĺžku. Vlastne v podstate celé Pásmo Gazy je 
podvŕtané tunelmi, z ktorých niektoré sú vymurované a s osvetlením a s klimatizáciou, alebo teda so 
vzduchotechnikou a môžu v nich premávať autá a tak ďalej. Sú to obrovské štruktúry a Izrael ich musí 
postupne dobývať, lebo celá tá vojenská, muničná a zásobovacia infraštruktúra Hamasu je skrytá pod 
tým. Treba si povedať aj niečo ďalšieho. Stále sa hovorí o tom, že v podstate nevinné civilné obete. 
Samozrejme, že civilné obete sú nevinné, ale fakt je aj ten, že obyvateľstvo Gazy, aj to nevinné civilné 
do tej miery indoktrínované, zmanipulované propagandou, že v podstate dá sa postaviť rovnítko medzi 
Hamasom.“ 
V danom vyjadrení hosť opisuje postup, akým by izraelská armáda ukončila konflikt. Spomína tiež, že 
skupina Hamas využíva ľudské štíty. Neskôr v odpovedi premostil aj na tému civilistov. V tomto aspekte 
sa hosť vyjadruje, že civilné obete sú nevinné, avšak vzhľadom na charakter skupiny, ktorá ovláda 
územie je aj civilné obyvateľstvo ovplyvnené propagandou, čo má za následok rovnaké hodnotové 
zmýšľanie ako skupina Hamas. Z daného vyjadrenia však nevyplýva, že by hosť podporoval útoky na 
civilistov.  
 
Následne sa moderátor opýtal, ako teda hosť vníma protesty na podporu Palestíny, ktorých cieľom je 
podpora civilistov. 
Braňo Závodský: „No dobre, ale na druhej strane, tak ako aj hovoríte pán Šebej, tí civilisti tam sú a je 
treba povedať, že vo svete vidieť demonštrácie na ich podporu. Priamo dokonca aj priamo Hamasu, ale 
dobre rozlíšme to. Podporu tých civilistov Palestínčanov na západe v Berlíne, v Londýne, v Paríži, na 
univerzitách časti západnej ľavice.“ 
František Šebej: „Bohužiaľ ja to musím povedať, to sú všetko buď sú prisťahovalci z Blízkeho východu. 
Tá podpora masová, tých je veľmi veľa, alebo je to extrémna ľavica, ktorá by som povedal je v posteli s 
radikálnym islamom už dávno.“ 
Hosť vyjadril svoj názor ohľadom protestov na podporu Palestíny tým, že väčšina účastníkov sú 
prisťahovalci z Blízkeho východu, čiže z oblasti, ktorej sa konflikt priamo dotýka. Aj keď prvotne sa 
vyjadrenie ohľadom demonštrácií na podporu Palestíny môže zdať negatívne, neskôr v rozhovore hosť 
po otázke moderátora ohľadom tlaku na Izrael v spojitosti s mierom, že Izrael by mal uvoľniť dodávky 
humanitárnej pomoci pre civilistov v pásme Gazy. Konkrétne hovorí, cit.: „Je možno v poriadku žiadať 
od Izraela, aby umožnil dodávky potravín, liekov a všetkého toho, čo bežní ľudia potrebujú do Gazy, len 
problém je to, že v tom okamihu, ako tie kamióny s tými dodávkami prekročia hranicu povedzme s 
Egyptom, keď idú cez Egypt, tak ich Hamas ukradne.“ Ďalej však z vyjadrenia vyplýva obava, či sa 
humanitárna pomoc k samotným civilistom aj dostane, a či neskončí v rukách militantnej skupiny.  
 
Diskusia aj ďalej pokračovala na tému civilného obyvateľstva. Moderátor naznačil, že či práve tie 
protesty nemajú poukázať na zlú humanitárnu situáciu v pásme Gazy. Moderátor spomína, že 
množstvo obyvateľov nemá prístup k základným životným potrebám, čím dochádza k úmrtiam kvôli 
konfliktu. Hosť sa následne vyjadril aj na tieto tvrdenia.  
František Šebej: „Nielen preto. Oni zomierajú aj preto, lebo to civilné obyvateľstvo, mimochodom veľmi 
ochotne to nie je, že proti ich vôli je používané ako živé štíty.“ 
Braňo Závodský: „Možno nemajú kam ísť, pán Šebej. Kam môžu? Egypt ich nechce. Na západnom 
brehu ich nechcú ich vlastní. Povedzte.“ 
František Šebej: „To je tak, že napríklad, to je jeden ilustratívny príklad. Izrael robí všetko pre to, aby 
vopred informoval, že tu v tomto dome, v tejto mešite, v tejto škole, v tejto nemocnici pod ňou máte 
odpaľovacie zariadenie na rakety, z ktorého pálite na Izrael, na civilné ciele v Izraeli, tam sú tiež nevinní 
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civili, že áno a vy máte tridsať minút na to, aby ste odišli, alebo hodinu na to, aby ste odišli a potom to 
zničíme a nie, že Hamas nedovolí, aby odišli tí ľudia. Hamas ich tam vedome ešte viac naženie.“ 
Braňo Závodský: „Robí z nich ľudské štíty?“ 
František Šebej: „Postaví ich na strechu a majú dvojaké použitie. Buď Izrael teda ten objekt nezničí, 
alebo budú mať civilné obete, ktoré môžu ukazovať. No ale najhoršie na celej veci je, že tí ľudia nechcú 
odtiaľ odísť, pretože v podstate uverili tej martýrskej propagande Islámistov z Hamasu, že každý, kto 
zhynie v boji sionistickej entite, že pôjde rovno do neba a na mužov tam budú čakať tie panny.“ 
Podľa hosťa využíva militantná skupina civilistov na dvojaký účel. Stávajú sa z nich ľudské štíty 
obraňujúce vojenské ciele, čím stavajú Izrael do neľahkej pozície. Izrael sa musí rozhodnúť, či zničí 
vojenské ciele, čím odreže militantné skupiny Hamasu od zbraní používaných proti Izraelu. V takomto 
prípade budú spôsobené straty na strane civilistov a do sveta bude vyslaná správa že Izrael útočí na 
civilistov. Druhá možnosť je, že na takýto cieľ nezaútočí, čím riskuje bezpečie svojich obyvateľov. 
Z daných vyjadrení podľa nášho názoru nevyplýva, že by hosť podporoval útoky na civilistov zo strany 
Izraela. Hosť svojimi slovami len poskytol opis skutočností, ktoré sa dejú v tomto regióne. Diskusia 
medzi moderátorom a hosťom opisuje reálie vojnového konfliktu ako takého. Hosť tiež v rozhovore 
ilustratívne na príklade spomína, že Izrael včasne vopred informuje o cieľoch, čím dáva čas na 
evakuáciu civilistov. 
 
Moderátor sa obrátil na hosťa s otázkou, ako vníma pozíciu Juhoafrickej republiky, ktorá obviňuje Izrael 
z genocídy, pričom Izraelu sa zastali Spojené štáty americké a Nemecko. 
Braňo Závodský: „Čo znamená pán Šebej, že Juhoafrická republika na súde OSN obviňuje Izrael z 
genocídy? Treba povedať, že medzitým sa Izraela zastali aj Spojené štáty americké, aj Nemecko v tejto 
veci. Čo to je?“ 
František Šebej: „To je odporné pokrytectvo, pretože konkrétne Africký národný kongres, ktorý je 
dominantnou stranou v Juhoafrickej republike má dlhoročné spojenecké vzťahy aj s Hamasom, aj s 
Fatahom a je antisemitský proste už od svojho založenia. Touto úchylkou bohužiaľ trpel aj Nelson 
Mandela.“ 
Hosť svojím vyjadrením k otázke pozície Juhoafrickej republiky podľa nášho názoru nevyjadril podporu 
genocíde. Označil však vyjadrenia Juhoafrickej republiky za pokrytecké, čím vyjadril názor podobný 
krajinám ako USA či Nemecko, ktoré obhajujú konanie Izraelu. K tejto téme sa neskôr v diskusii 
vyjadruje opäť, v spojení s procesom na medzinárodnom súde. 
Braňo Závodský: „No tak dobre. Sledujeme to ďalej. Inak, to je taká trošku otázka, ktorá s tým úzko 
súvisí, pretože medzitým náš minister zahraničných vecí za stranu Smer Juraj Blanár prijal na rezorte 
palestínsku veľvyslankyňu. Vyjadril solidaritu s obeťami na oboch stranách, že je potrebný ten vojnový 
konflikt zastaviť a celkom jasne povedal, krátky citát: Slovensko odsudzuje teroristický útok Hamasu. 
Uznávame izraelské právo na sebaobranu, avšak medzinárodné humanitárne právo musí byť dodržané 
a to je momentálne porušované. Musia byť umožnené dodávky pomoci potravín a liekov. No tak to asi 
sedí.“ 
František Šebej: „Nesedí, pretože Izrael v podstate, to sa ukáže teraz na tom súde samozrejme, Izrael v 
podstate nič neporušuje. Žiadna armáda sveta by nebola ochotná do takej miery limitovať s ohľadmi 
na civilné obyvateľstvo svoje operácie, ako to robí Izrael.“ 
Hosť po moderátorovom vyjadrení vyjadril svoj názor, že Izrael neporušuje žiadne medzinárodné 
právo, pričom sa opiera na svoje predošlé vyjadrenia, že Izrael je krajina, ktorá sa bráni v ozbrojenom 
konflikte. Z vyslovených názorov hosťa, ktoré odzneli v diskusii, sme nezaznamenali také, ktoré by 
podporovali vojnu, genocídu, či zabíjanie civilistov, ktoré argumentuje podávateľ podnetu.  
 
V tematickom celku diskusie, ktorý bol zameraný na izraelsko-palestínsky konflikt, hosť František Šebej   
komentoval a vyjadroval svoje názory na situáciu v danom regióne. Vo svojich vyjadreniach vyslovil 
pochybnosti o možnom mieri, avšak súhlasil s potrebou humanitárnej pomoci civilnému obyvateľstvu, 
hoci s obavou, či táto pomoc dosiahne cieľovú skupinu. V diskusii sme nezaznamenali vyjadrenia, ktoré 
by podporovali genocídu, vojnu či zabíjanie civilistov. Názorové vyjadrenia tiež nevykazovali známky 
zľahčovania krutého či iného neľudského správania. 
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Druhá tematická časť diskusie bola zameraná na ukrajinsko-ruský konflikt. V diskusii sa moderátor 
s hosťom zamerali na zistenia, že ruská armáda používa muníciu poskytovanú inými krajinami, ako Irán 
či Severná Kórea. Apelujú na to, že je potrebné zvýšiť pomoc Ukrajine ako krajine brániacej sa v tomto 
konflikte. V tomto tematickom celku tiež súbežne spomínajú postavenie a vyjadrenia súčasnej vlády, 
kde sa hosť vyjadril, že stavia Slovensko do pozície ruského partnera. Druhá časť diskusie bola svojím 
spôsobom debatou, v rámci ktorej hosť vysvetľuje, že Slovensko síce vo veľkej miere pomáhalo 
Ukrajine, ale pomoc by mala prísť aj od väčších krajín. V Európe spôsobuje problém s pomocou 
Ukrajine, podľa slov hosťa, Maďarsko, ale aj Turecko. V druhej časti diskusie, rovnako ako v prvej časti, 
neboli identifikované vyjadrenia, ktoré by zľahčovali, podporovali alebo schvaľovali konflikt, či kruté 
alebo neľudské zaobchádzanie.  
 
Na základe vyššie uvedeného sme toho názoru, že v diskusii neodzneli také vyjadrenia, ktoré by svojím 
charakterom podporovali vojnu, genocídu či zabíjanie civilistov, ani také, ktoré by nevhodne zľahčovali, 
ospravedlňovali alebo schvaľovali vojnu či kruté alebo iné neľudské konanie. Domnievame sa tak, že 
nedošlo k porušeniu § 61 ods. 1 písm. a) a c) zákona č. 264/2022 Z. z. 
 
 

*    *    *  
 
 
ZÁVER: 
Na základe uvedených skutočností sa domnievame, že vysielateľ D.EXPRES, k.s. odvysielaním diskusnej 
relácie Braňo Závodský naživo na programovej službe EXPRES zo dňa 15. 1. 2024 neporušil ustanovenie 
§ 61 ods. 1 písm. a) a c) zákona č. 264/2022 Z. z.  
Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený. 
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K bodu č. 40   
 

Prepis/popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona 
č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. 0070/SO/2024) 
 
Monitorované vysielanie: Braňo Závodský naživo               
Deň vysielania: 15. 1. 2024 
Čas vysielania: cca 12:00 hod. 
 
Vysielanie bolo monitorované zo záznamu Rady. 
 
časový kód záznamu o cca:  
 
12:00:00 h 
-začiatok relácie Veľké správy rádia Expres 
-sponzorský príspevok – ASKO Nábytok 
-začiatok relácie Dopravný servis 
-sponzorský príspevok – ASKO Nábytok 
-propagačný príspevok – súťaž Počúvam rádio Expres! 
-zvukový predel 
-začiatok relácie Braňo Závodský naživo (12:10:28) 
Hlas moderátora: „Braňo Závodský naživo. Veci, o ktorých sa budete baviť pri obede.“ 
Braňo Závodský: „Už je to 100 dní od bezprecedentného útoku Hamasu na Izrael. Sto dní vojny Izraela 
s Hamasom. Jemenskí povstalci medzitým na podporu Hamasu útočia v Červenom mori na obchodné 
aj vojenské lode. Čo to všetko znamená? Spojené štáty aj Spojené kráľovstvo lode bránia, zatiaľ čo 
teroristov podporuje Irán. Hrozí ešte väčší konflikt? No a Ukrajina? Tá sa už 2 roky bráni vražednej 
ruskej vojne. To na Ukrajine ostreľuje aj civilné ciele a rakety a muníciu mu pritom dodáva aj Severná 
Kórea. Prečo Slovensko, na rozdiel od svojich 47 spojencov z Európskej únie a NATO, nedokáže toto 
odsúdiť? O týchto, ale aj o ďalších otázkach sa budeme baviť dnes tu v štúdiu s bývalým šéfom 
zahraničného výboru parlamentu, zahranično-politickým expertom Františkom Šebejom. Pán Šebej, 
dobrý deň, vitajte u nás.“ 
František Šebej: „Dobrý deň.“ 
Braňo Závodský: „Ďakujem veľmi pekne, že ste prišli. Ak dovolíte tie témy, je ich viacero, tak skúsme 
tak po rade. Najskôr tí takzvaný Hutiovia alebo Húsiovia, čo je správne v slovenčine?“ 
František Šebej: „Húsiovia.“ 
Braňo Závodský: „Húsiovia.“ 
František Šebej: „Húsiovia, hoci  teda v angličtine sa píše „th“.“ 
Braňo Závodský: „Áno.“ 
František Šebej: „Ale ono to je v podstate názov, meno, meno zakladateľa toho, toho celého sa volal 
Al-Husí a vlastne je to je to arabský kmeň šiitského vyznania islamského zajidi, ktorý sa vyskytuje len v 
Jemene a treba vedieť, že, že Húsiovia v Jemene vládli pôvodne a nad sunnitskou časťou toho, toho 
obyvateľstva.“ 
Braňo Závodský: „Rozumiem.“ 
František Šebej: „No a vznikla tam vojna, ktorá, ktorá bola vlastne proxy vojna medzi, zástupná vojna, 
medzi Saudskou Arábiou a Iránom.“ 
Braňo Závodský: „Pričom jedni podporujú Šiitov, druhí Sunnitov.“ 
František Šebej: „Áno a ten spor medzi Šiitmi a Sunnitmi, a Saudskou Arábiou a Iránom je prastarý 
samozrejme, a celý ten konflikt začal niekedy v 90. rokoch a postupne sa vyvíjal. A treba vedieť, že 
Jemen je veľmi špecifická záležitosť.“ 
Braňo Závodský: „Lebo?“ 
František Šebej: „Lebo keď sa pozriete na juh arabského polostrova, tak v jednej polovici je Omán...“ 
Braňo Závodský: „Áno.“ 
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František Šebej: „...ktorý má 3 milióny obyvateľov, necelé. A v jednej polovici je Jemen, ktorý má 33 
miliónov obyvateľov, pričom Jemen má takmer najprudšie rastúcu populáciu na svete. V roku 1950, 
som si pozeral údaje, obývalo Jemen asi 4 milióny ľudí.“ 
Braňo Závodský: „Plus-mínus to čo dnes Omán.“ 
František Šebej: „Dnes je to 33 miliónov, tam je obrovská pôrodnosť a samozrejme, že aj tie vášne s 
tým späté sú. No ale ten konflikt, teda pôvodne je Iránsko-Saudský a husiovia...“ 
Braňo Závodský: „Irán používal teda Húsiov akoby proti Saudom“ 
František Šebej: „Hej, proti Saudom pôvodne, ale Húsiovia v podstate potom založili hnutie, ktoré sa 
volá Ansár Allah, stúpenci Allahovi. Áno, to je niečo podobné ako libanonský his palach, teda Hizballáh.“ 
Braňo Závodský: „Takisto podporovaný Iránom?“ 
František Šebej: „On nie je podporovaný. Toto sú by som povedal priamo filiálky iránskeho režimu. Aj 
Hamas je možné považovať za proxy proste silu, ktorá koná jednak podporovaná materiálne zbraňami 
a všetkým Iránom, ale aj na objednávku Iránu, na príkaz Iránu.“ 
Braňo Závodský: „No a teraz sa dostaňme, veď kľudne sa napojte na to, nechceme vás prerušovať, ale 
dostaňme sa k tým reáliám dnešným, pretože aj včera americká armáda zostrelila v Červenom mori 
raketu, ktorú vypálili smerom k jej lodi spomínaní jemenskí povstalci Húsiovia a teda o čo ide? Akú úlohu 
dnes zohrávajú títo Húsiovia v Červenom mori, kde aj podľa slov akéhosi svojho hovorcu útočia na 
všetky plavidlá, ktoré nejakým spôsobom súvisia s Izraelom? Plávajú tam do ich prístavov, kdekoľvek.“ 
František Šebej: „Takto. Oni útočia na všetky plavidlá a oni konajú, ako som povedal z príkazu a na 
objednávku Iránu a raketami a zbraňami dodanými Iránom a v podstate je to možné považovať za 
pobočku iránskeho režimu podobne ako libanonský Hizballáh, alebo dnes už aj Hamas, hoci 
libanonský Hizballáh je tiež šiitský na rozdiel od Hamasu, ktorý je pôvodne sunnitská organizácia. 
Hamas vznikol ako odbočka egyptského Moslimského bratstva. Hizballáh bol priamo založený 
iránskymi republikánskymi gardami na juhu Libanonu vlastne z miestnych šiitov, ktorí obývajú 
juh Libanonu a údolie Bikáa.“ 
Braňo Závodský: „S cieľom?“ 
František Šebej: „S cieľom zničiť Izrael.“ 
Braňo Závodský: „No a teraz a to je aj tá moja otázka, ešte kým sa dostaneme priamo k Izraelu, že ak 
vidíme tie útoky tých Húsiov, ak vidíme vyjadrenia Spojených štátov amerických a takisto aj Spojeného 
kráľovstva, kde hovoria, že jedna vec sú hrozby týmto teroristom, ale druhá vec, že nemajú problém od 
tých hrozieb prejsť aj k činom. No a teraz, že prečo nás vôbec toto má zaujímať, čím je dôležitá tá oblasť 
Červeného mora?“ 
František Šebej: „To nás musí zaujímať, pretože toto je proxy vojna Iránu nielen proti Izraelu, lebo 
Húsiovia začali tým, že odpaľovali rakety smerom na Izrael. Až potom začali ostreľovať lode.“ 
Braňo Závodský: „V súvislosti s podporou Hamasu pri vojne s Izraelom?“ 
František Šebej: „Áno, pričom Húsiovia nemajú s palestínskymi Arabmi ani s Izraelom vôbec nič 
spoločného. Je to tisícpäťsto kilometrov vzdialená záležitosť.“ 
Braňo Závodský: „Hovoríte, že je to na objednávku Iránu.“ 
František Šebej: „Je to na až príkaz by som povedal a toto je vojna vlastne proxy vojna veľmi pohodlná, 
pretože Irán je pekne v suchu, v bezpečí. On len prikazuje svojim, by som povedal filiálkam, aby útočili 
a nie je to po prvýkrát. Aby bolo jasné, že Húsiovia neostreľujú len lode, ktoré plávajú smerom 
do Akabského zálivu, ale oni ostreľujú všetky lode.“ 
Braňo Závodský: „No veď tie obchodné spoločnosti globálne v reakcii na toto začali tie svoje plavby, že 
chodia okolo celej Afriky, aby nemuseli cez Červené more.“ 
František Šebej: „Neskutočne to predražuje svetový obchod a aj poistné napríklad, to je nielen dlhšia 
trasa, ale dnes som sa dočítal zaujímavú vec, že spôsob ako nebyť ostreľovaný je, že keď na internete 
prístupných záznamov o tej plavbe dáte, že celá posádka je čínska, tak oni to nebudú ostreľovať. A 
nebudú to ostreľovať nie preto, že.“ 
Braňo Závodský: „No ale to vám asi ťažko uveria, keď sa budete dívať na americkú vojnovú loď, alebo 
britskú, že sú tam Číňania.“ 
František Šebej: „No nie, vojnové lode sú.“ 
Braňo Závodský: „Rozumiem. Hovoríme o obchodných lodiach.“ 
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František Šebej: „O obchodných. Tak dôležité je to preto, že tadiaľ plynie obrovská časť 
medzinárodného obchodu.“ 
Braňo Závodský: „Ropa, tovary, neviem čo všetko.“ 
František Šebej: „Všetky napríklad tovary, ktoré putujú napríklad z Východnej Ázie, z Južnej Kórey, 
z Číny do Európy, tak oboplávajú cez Indický oceán oboplávajú Indiu a zamieria cez tú úžinu 
pri Jemene šestnásť kilometrov má tá úžina. Zamieria do Červeného mora, alebo Suezského prieplavu 
a cez Stredozemné more do Európy.“ 
Braňo Závodský: „Prichádzajú do Európy. No čiže.“ 
František Šebej: „Všetky tovary, no a čiže to je dvanásť percent, alebo pätnásť percent svetového 
obchodu, ktorý je ohrozený. To je jedna vec a druhá vec je, že tam už bol problém v týchto vodách, ale 
nerobili to Húsiovia vtedy, ale somálski piráti. No a to je dôvod prečo sa oplatí napísať, že máte čínsku 
posádku, lebo Číňania to vyriešili jednoducho. Čínske vojnové loďstvo sa tam objavilo a keď proste z 
nejakej somálskej dediny štartovali člny s tými pirátmi, tak tú dedinu jednoducho zrovnali so zemou. 
Vypálili a skončilo pirátstvo.“ 
Braňo Závodský: „Čiže oni sa boja viac Číňanov ako Američanov, pretože tí útočia len na vojenské, alebo 
tie pirátske lode.“ 
František Šebej: „Takto, že rovno naproti Jemenu na pobreží Afriky je štát zvaný Džibuti a tam majú 
Číňania medzi tým si zriadili svoju základňu. Ale ohrozené sú tovary nielen z Číny, ohrozené je úplne 
všetko a samozrejme, že svet sa nemôže prizerať na to, ako v podstate nejakí púštni bojovníci iránskymi 
raketami proste ostreľujú obchodné lode.“ 
Braňo Závodský: „Ako to vyrieši svet a tým myslím najmä Britániu, Spojené štáty, Európu?“ 
František Šebej: „Začali to riešiť, ináč to je tá koalícia, ktorá to rieši, to nie sú len európske štáty, ako 
teda tie by som povedal moreplavecké štáty, ako je Veľká Británia, Holandsko, Francúzsko, ale sú to aj 
Spojené štáty americké, Kanada, ale z druhej strany štáty, ktoré majú na tom životný záujem. 
Austrália, Nový Zéland a tak ďalej.“ 
Braňo Závodský: „Tak čo budú? Podniknú nejakú vojenskú akciu smerom na Jemen? Smerom na 
základne tých Húsiov?“ 
František Šebej: „Už to urobili, už rozstrieľali. Americké a britské vojnové loďstvo, už rozstrieľali nejaké 
odpaľovacie zariadenia a tak ďalej a Húsiovia sa začali vo veľkom vyhrážať, že však uvidíte, ale podľa 
mňa to sú plané vyhrážky.“ 
Braňo Závodský: „No dobre. Môže to nejakým spôsobom ovplyvniť aj to, o čom sa tu rozprávame a to 
je fakt, že včera uplynulo rovných sto dní od toho masakru, ktorý Hamas podnikol na území Izraela?“ 
František Šebej: „Áno, lebo samozrejme, že tá akcia Hamasu sa nemohla udiať bez vedomia Teheránu, 
teda Iránu. Nemohla, vylúčené a samozrejme aj bez vedomia ďalších sponzorov Hamasu, ako je Katar 
napríklad. Veď Katar je miesto, kde majú svoju rezidenciu ťažkí miliardári, ako napríklad Ismail Haníja.“ 
Braňo Závodský: „Ktorý je šéfom Hamasu teda.“ 
František Šebej: „Ktorý je šéfom Hamasu hej. No a oni aj Hizballáh v Libanone, aj Hamas, aj Húsiovia, 
ako som povedal konajú v podstate sú poverený Iránom. Toto je vojna proxy vojna vlastne Iránu proti 
západnému svetu, ktorá je po prvé motivovaná nábožensky, to si treba povedať. Hamas je náboženská 
organizácia. To nie je organizácia palestínskeho ľudu s cieľom zabezpečiť Palestínčanom slobodu.“ 
Braňo Závodský: „Nie, lebo majú politické krídlo, humanitárne krídlo, vojenské krídlo. Krídlo sociálneho 
nejakého.“ 
František Šebej: „No iste. To je všetko dymová clona, pretože v podstate cieľom Hamasu deklarovaným 
na papieri, každý si to môže nájsť, je nie, že zničiť Izrael, ale vykynožiť Židov. Vykynožiť Židov a ako 
povedal šéf Hizballáhu, že všade na svete. Nielen v Izraeli a Židia symbolizujú v očiach Iránu a v očiach 
tohto radikálneho islamu symbolizujú západ ako taký. Nie islamský svet, proti ktorému treba viesť 
džihád a to sa práve deje. Tam neexistuje medzi Hamasom a Izraelom neexistuje čosi ako mierová 
dohoda, lebo Hamas nič takého nechce. Cieľ proste niekoho vykynožiť, niekoho zničiť, niekoho zahnať 
do mora nie je taký, s ktorým sa dajú uzatvárať kompromisy.“ 
Braňo Závodský: „Rozumiem. No tak vráťme sa teraz k aktuálnej situácii. Aká je tých sto dní potom, po 
tých obrovských teroristických útokoch, keď aj teda určite na základe toho, že Izrael trošku poľavil v 
pozornosti mu vtrhli desiatky, stovky teroristov na územie a vraždili ľudí. No veď pán Šebej, čo sa tam 
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deje teraz po tých sto dňoch na území Pásma Gazy? Zdá sa, že aj to množstvo tých unesených 
Izraelčanov stále väčšina z nich je v Pásme Gazy.“ 
František Šebej: „A otázka je, či sú nažive, to som chcel povedať a otázka je, v akom sú stave, lebo sa k 
nim nedostávajú lieky a tak ďalej a ten lokálny vodca Hamasu Jahjá Sinvár pravdepodobne žije kdesi v 
ktorejsi jame, v ktorejsi diere pod Chán Júnis, alebo pod Rafahom, alebo kde obklopený týmito 
rukojemníkmi, ako ľudskými štítmi. Nevie sa predpokladá sa, no a čo sa deje? No tak v 
podstate Izrael prišiel na to, že tá sieť tunelov, o ktorej minule sme o tom hovorili presne na tomto 
mieste má údajne okolo päťsto kilometrov pod Gazou, pod Pásmom Gazy. Vysvitlo, že to je veľmi 
podhodnotené. Že tá sieť má možno aj tri, štyrikrát takú dĺžku. Vlastne v podstate celé Pásmo Gazy je 
podvŕtané tunelmi, z ktorých niektoré sú vymurované a s osvetlením a s klimatizáciou, alebo teda so 
vzduchotechnikou a môžu v nich premávať autá a tak ďalej. Sú to obrovské štruktúry a Izrael ich musí 
postupne dobývať, lebo celá tá vojenská, muničná a zásobovacia infraštruktúra Hamasu je skrytá pod 
tým. Treba si povedať aj niečo ďalšieho. Stále sa hovorí o tom, že v podstate nevinné civilné obete. 
Samozrejme, že civilné obete sú nevinné, ale fakt je aj ten, že obyvateľstvo Gazy, aj to nevinné civilné 
do tej miery indoktrínované, zmanipulované propagandou, že v podstate dá sa postaviť rovnítko medzi 
Hamasom.“ 
Braňo Závodský: „Skutočne? Lebo tam by mohli byť príklady povedzme paralely ja neviem s 
komunistickým Československom, kde množstvo ľudí žilo v diktatúre. Napriek tomu si s tým štyridsať 
rokov neporadili.“ 
František Šebej: „Nebola to diktatúra teokratická, nebola to diktatúra náboženská. Hamas je diktatúra 
náboženská výhradne. Hamas je diktatúra, ktorá nepripúšťa ani náznak disentu, alebo kompromisu. 
Hamas rovno zabíja.“ 
Braňo Závodský: „No dobre, ale na druhej strane, tak ako aj hovoríte pán Šebej, tí civilisti tam sú a je 
treba povedať, že vo svete vidieť demonštrácie na ich podporu. Priamo dokonca aj priamo Hamasu, ale 
dobre rozlíšme to. Podporu tých civilistov Palestínčanov na západe v Berlíne, v Londýne, v Paríži, na 
univerzitách časti západnej ľavice.“ 
František Šebej: „Bohužiaľ ja to musím povedať, to sú všetko buď sú prisťahovalci z Blízkeho východu. 
Tá podpora masová, tých je veľmi veľa, alebo je to extrémna ľavica, ktorá by som povedal je v posteli s 
radikálnym islamom už dávno.“ 
Braňo Závodský: „Ja sa pýtam pán Šebej, čím to je ak sa bavíme o amerických univerzitách ja neviem 
o Harvarde, alebo o čom. Ak my vieme bezpečne vieme a to sú fakty, že od roku 2005, kedy sa Hamas 
ujal politickej moci v Pásme Gazy neumožnil ďalšie voľby. Vieme, že trestá svojich politických 
oponentov. Vieme, že utlačuje ženy, ženské práva, LGBTI menšín všetko, čo európska ľavica nutne 
podporuje. Ako je možné, že toto si nevšíma?“ 
František Šebej: „Ja neviem či naozaj podporuje. V každom prípade ešte som nepočul ani od európskej, 
ani od americkej ľavice, že by sa nejako veľmi starala o práva žien v Gaze, alebo v Libanone.“ 
Braňo Závodský: „No možno práve týmto dávajú najavo, že civilné obyvateľstvo Pásma Gazy, kde sa 
hovorilo ja neviem medzi jeden, dvoma miliónmi ľudí pred vojnou, že tam žili, že dnes nemajú prístup k 
vode, k liekom, k elektrine, k zdravotnej starostlivosti a zomierajú tam preto, lebo teroristi z Hamasu 
rozpútali s Izraelom túto krvavú vojnu.“ 
František Šebej: „Nielen preto. Oni zomierajú aj preto, lebo to civilné obyvateľstvo, mimochodom veľmi 
ochotne to nie je, že proti ich vôli je používané ako živé štíty.“ 
Braňo Závodský: „Možno nemajú kam ísť, pán Šebej. Kam môžu? Egypt ich nechce. Na západnom 
brehu ich nechcú ich vlastní. Povedzte.“ 
František Šebej: „To je tak, že napríklad, to je jeden ilustratívny príklad. Izrael robí všetko pre to, aby 
vopred informoval, že tu v tomto dome, v tejto mešite, v tejto škole, v tejto nemocnici pod ňou máte 
odpaľovacie zariadenie na rakety, z ktorého pálite na Izrael, na civilné ciele v Izraeli, tam sú tiež nevinní 
civili, že áno a vy máte tridsať minút na to, aby ste odišli, alebo hodinu na to, aby ste odišli a potom to 
zničíme a nie, že Hamas nedovolí, aby odišli tí ľudia. Hamas ich tam vedome ešte viac naženie.“ 
Braňo Závodský: „Robí z nich ľudské štíty?“ 
František Šebej: „Postaví ich na strechu a majú dvojaké použitie. Buď Izrael teda ten objekt nezničí, 
alebo budú mať civilné obete, ktoré môžu ukazovať. No ale najhoršie na celej veci je, že tí ľudia nechcú 
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odtiaľ odísť, pretože v podstate uverili tej martýrskej propagande Islámistov z Hamasu, že každý, kto 
zhynie v boji sionistickej entite, že pôjde rovno do neba a na mužov tam budú čakať tie panny.“ 
Braňo Závodský: „Čo znamená pán Šebej, že Juhoafrická republika na súde OSN obviňuje Izrael z 
genocídy? Treba povedať, že medzitým sa Izraela zastali aj Spojené štáty americké, aj Nemecko v tejto 
veci. Čo to je?“ 
František Šebej: „To je odporné pokrytectvo, pretože konkrétne Africký národný kongres, ktorý je 
dominantnou stranou v Juhoafrickej republike má dlhoročné spojenecké vzťahy aj s Hamasom, aj s 
Fatahom a je antisemitský proste už od svojho založenia. Touto úchylkou bohužiaľ trpel aj Nelson 
Mandela.“ 
Braňo Závodský: „Čiže nevnímate to, akože nejaká povedzme takto, že neutrálna sila sa snaží riešiť veci 
na medzinárodnom nejakom poli súde.“ 
František Šebej: „Južná Afrika počnúc Nelsonom Mandelom pokračujúc cez Desmonda Tutua a ďalších 
hodnostárov proste je notoricky a historicky antisemitská a vždy bola.“ 
Braňo Závodský: „Rozumiem. No sledujeme samozrejme ten vývoj aj to, čo sa tam deje, no ale inak len 
krátko, aby sme mohli prejsť aj trošku ďalej. Veľmi krátky váš komentár pán Šebej že ak sa o tomto 
bavíme, no tak aká časť tej arabskej diaspóry vôbec podporuje Hamas? Prečo ho nedokážu odmietnuť 
aj otvorene práve pre tie veci, ktoré sme povedali. Ten diktát, ten spôsob vládnutia neviem ako to 
povedať vôbec v Pásme Gazy. Podporujú ho aj na západnom brehu, kde je významnejšia politická 
sila Fatah?“ 
František Šebej: „Samozrejme nie je významnejšia a keby teraz boli voľby na západnom brehu slobodné 
vyhrá Hamas.“ 
Braňo Závodský: „Naozaj?“ 
František Šebej: „Áno absolútne a že sa tak nedeje a že ten Hamas je tam zatláčaný je len vďaka 
permanentnej prítomnosti izraelskej armády. Keby izraelská armáda napríklad, keby sa udialo to, čo 
plánoval Ariel Šaron predtým než dostal mozgovú porážku, keby urobil na západnom brehu Jordánu to 
isté, čo urobil v Gaze, aby bolo jasné v 2005, alebo 2004.“ 
Braňo Závodský: „Nechal samosprávu teda na tých Palestínčanov nie?“ 
František Šebej: „Nie. On stiahol osady z Gazy. To neboli okupačné osady, to boli osady, ktoré tam boli 
proste nie desaťročia niektoré stáročia a prinútil ich desaťtisíce Židov stiahnuť sa z Gazy a vypratať 
všetko. Oni odniesli ešte aj hroby svojich predkov.“ 
Braňo Závodský: „No dobre, tak dokončite. Keby toto ich takto primäl, aby sa odsťahovali zo západného 
brehu Jordán.“ 
František Šebej: „Odpoveďou bolo, že sa Gaza stala strediskom teroristických útokov.“ 
Braňo Závodský: „Bolo by to identické na západnom brehu myslíte si?“ 
František Šebej: „Úplne stopercentne.“ 
Braňo Závodský: „Lebo tam zas aj Spojené štáty americké Izraelu vyčítajú neustále budovanie nových 
osád, nových kibukov.“ 
František Šebej: „Spojené štáty americké proste chcú mať na Blízkom východe pokoj a pokúšajú sa ho 
zariadiť s tým, že nedoceňujú celkom tú situáciu na západnom brehu, lebo skutočne keby Izrael prinútil 
osadníkov, ktorí sú na západnom brehu podotýkam to, že sú tu ilegálne osady je blbosť, pretože oni sú 
takisto ilegálne, ako je arabské osídlenie napríklad v Izraeli Galilei. Ale druhá vec je, že keby ich 
aj Izrael násilím stiahol a vypratal západný breh v priebehu mesiaca je z toho taká istá základňa teroru 
proti Izraelu a odpaľovania rakiet na Izrael, ako bola Gaza.“ 
Braňo Závodský: „Rozumiem. Len toto neuzavrieme a ja budem rád, keď budeme na tú tému 
pokračovať ďalej, ale možno asi taký medzi komentár, lebo nejako to musí skončiť. Dokonca svet už 
dávno, dávno sa dohodol na tom, alebo teda zhodol na tom, že najideálnejšie riešenie, keby na tom 
území vznikla Palestína štát Palestína, štát Izrael a žili vedľa seba mierumilovne. Je to ešte vôbec možné 
niekedy?“ 
František Šebej: „Možné to je, ale je to veľmi, ale veľmi pravdepodobné a ľudia, čo tomu rozumejú ako 
v podstate je ich veľa aj takí, ktorí sú veľmi priaznivo naklonení, by som povedal, k právam palestínskych 
Arabov, tak už si nemyslia, že je to v tejto situácii indoktrínovaného arabského obyvateľstva islamskou 
propagandou, že je to vôbec možné. Nie je s kým sa dohodnúť. Ten Izrael, ten Fatah v podstate jednak 
je radikalizovaný samozrejme už aj Fatah. Jednak vie, že Hamas mu nedovolí sa dohodnúť. 
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Takže Fatah pôvodne uznal právo Izraela na existenciu a boli dohody z Osla, boli ochotní sa dohodnúť, 
ale toto všetko už neplatí. Medzitým je situácia medzi palestínskymi Arabmi špeciálne teda v Gaze a na 
západnom brehu tak radikalizovaná, že oslobodenie okupovaných území v ich chápaní, v ich 
interpretácii, že (nezrozumiteľné) je vymazanie Izraela z mapy. Oni sa na ničom inom nechcú 
dohodnúť.“ 
Braňo Závodský: „Čiže dlhodobý konflikt, ktorý nemá koniec.“ 
František Šebej: „Oni nepotrebujú svoj štát, pretože ich hlavný sen je vyhnať Židov, alebo pozabíjať. 
Teda žiadny Izrael a potom nepotrebujú žiadny svoj štát, lebo oni všade na okolí svoj štát majú. 
Majú Jordánsko, majú Egypt. Predsa Izrael chcel Gazu vrátiť Egyptu.“ 
Braňo Závodský: „Však Izrael chcel aj Sýrii vrátiť Golanské výšiny a tá to odmietla, no veď dobre.“ 
František Šebej: „Nie, nie. Izrael chcel Jordánsku vrátiť západný breh.“ 
Braňo Závodský: „To takisto.“ 
František Šebej: „A jordánsky kráľ to odmietol, proste on to nechcel.“ 
Braňo Závodský: „No dobre, no tak čiže, lebo teraz sa do toho trošku oprela aj Čína. Tlačí na prímerie 
v Gaze. Môže to mať nejaký úspech?“ 
František Šebej: „Ja si myslím, že nie. Ja si myslím, že je veľmi nefér vystavovať Izrael tlaku na prímerie. 
Je možno v poriadku žiadať od Izraela, aby umožnil dodávky potravín, liekov a všetkého toho, čo bežní 
ľudia potrebujú do Gazy len problém je to, že v tom okamihu, ako tie kamióny s tými dodávkami 
prekročia hranicu povedzme s Egyptom, keď idú cez Egypt, tak ich Hamas ukradne.“ 
Braňo Závodský: „Že sa ani nedostávajú vlastne k tým civilistom, o ktorých sa tu rozprávame.“ 
František Šebej: „Zlomok sa tam dostane.“ 
Braňo Závodský: „No tak dobre. Sledujeme to ďalej. Inak, to je taká trošku otázka, ktorá s tým úzko 
súvisí, pretože medzitým náš minister zahraničných vecí za stranu Smer Juraj Blanár prijal na rezorte 
palestínsku veľvyslankyňu. Vyjadril solidaritu s obeťami na oboch stranách, že je potrebný ten vojnový 
konflikt zastaviť a celkom jasne povedal krátky citát: Slovensko odsudzuje teroristický útok Hamasu. 
Uznávame izraelské právo na sebaobranu, avšak medzinárodné humanitárne právo musí byť dodržané 
a to je momentálne porušované. Musia byť umožnené dodávky pomoci potravín a liekov. No tak to asi 
sedí.“ 
František Šebej: „Nesedí, pretože Izrael v podstate to sa ukáže teraz na tom súde samozrejme, Izrael v 
podstate nič neporušuje. Žiadna armáda sveta by nebola ochotná do takej miery limitovať s ohľadmi 
na civilné obyvateľstvo svoje operácie, ako to robí Izrael.“ 
Braňo Závodský: „Toto tvrdíte?“ 
František Šebej: „To netvrdím, to viem.“ 
Braňo Závodský: „No máme pár minút, tak skúsme ešte preklopiť na tú poslednú tému. Vyhovuje 
pán Šebej, Vladimirovi Putinovi nepokoj na strednom východe? Tá situácia, ktorú tam Irán rozpútava?“ 
František Šebej: „Povedal by som, že sa trasie od nadšenia. Samozrejme, pretože Irán už dlhodobo v 
Putinovom ťažení proti západu, proti liberálnej demokracii, proti západnému svetu je Irán spojenec. 
Veď väčšina nukleárnych zariadení, ktoré Irán buduje proste buduje s pomocou Ruska samozrejme a 
iránske raketové technológie sú pôvodne ruské raketové technológie. Podobne ako severokórejské 
raketové technológie.“ 
Braňo Závodský: „No tak my vidíme napríklad v dodávkach tých známych dronov Šahíd Rusom, ktoré 
útočia a vraždia na Ukrajine potom.“ 
František Šebej: „Áno. Šahíd mimochodom je mučeník a Šahíd, to sú takzvané samovražedné drony. To 
znamená, že ktoré vybuchnú a zničia aj sami seba. Šahíd je vlastne veľmi primerané slovo, lebo to je 
presne to isté, ako keď sa nejaký fanatik opása výbušninami proste a zájde do supermarketu a tam sa 
nechá vybuchnúť. Zahynie s nimi, odíde do neba.“ 
Braňo Závodský: „To je celkom príznačné toto.“ 
František Šebej: „No je to veľmi primerané. To nie sú malé dodávky, to sú tisíce a to už je tak ďaleko, 
že samozrejme, že okrem tých dronov Irán dodáva aj inú muníciu a v podstate ruská vojna proti 
Ukrajine je proxy vojna proti západu ako takému. V podstate je to iná tvár iránskej vojny proti západu.“ 
Braňo Závodský: „Vidíme to aj na inom príklade a to som sa vás chcel práve pýtať, pretože nielen 
iránskymi zbraňami útočia Rusi na Ukrajinu a zabíjajú civilistov, útočia na civilnú infraštruktúru a civilné 
ciele, čo vidíme pomaly každý deň v spravodajstve. Podľa všetkého útočia aj severokórejskými 
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zbraňami, ak niekto nevie, rozprávame sa o jednom z najhoršom režime vôbec na tejto zemeguli režime 
Kimovcov v Severnej Kórei. No a teraz tá otázka. Slovensko sa svojím podpisom nepridalo k štyridsiatim 
siedmim krajinám Európskej únie a NATO, čiže k našim spojencom, ktorí odsúdili dodávky balistických 
rakiet zo Severnej Kórei Rusku, čo znamená samozrejme zásadné a vážne porušenie sankcií OSN okrem 
iného, no a minister zahraničných vecí pán Blanár k tomu povedal toto. Citát: sme dôsledne na strane 
dodržiavania medzinárodného práva aj sankcií Bezpečnostnej rady OSN, ale nebudeme to robiť len 
preto, lebo nás niekto osloví, že my si to myslíme, ale dôkazy vám k tomu nedáme.“ 
František Šebej: „Lenže tých dôkazov je strašne veľa. Tých dôkazov je nespočetne veľa. Veď tie trosky 
tých rakiet sa dajú analyzovať. Oni nesú stopy, oni nesú nápisy a tak ďalej a zaujímavé je, že všetky 
spravodajské služby západných štátov od americkej až po ja neviem proste v Česku, Poľsku, Nemecku a 
tak ďalej.“ 
Braňo Závodský: „To vyhodnotili ako útok s kórejskými raketami.“ 
František Šebej: „Rusi použili severokórejské rakety, akurát pánovi Blanárovi to nestačí. Samozrejme, 
že pán Blanár má všetky informácie, ktoré majú aj iné západné vlády.“ 
Braňo Závodský: „No tak potom ak teda, pán Šebej, Slovensko, Maďarsko a Turecko tie dôkazy 
nemajú, do akého svetla nás to teda v očiach tých štyridsiatich siedmich krajín, ktorí sú priamo naši 
najbližší stavia?“ 
František Šebej: „Stávame sa priamo, by som povedal, priamo nepriamymi spojencami Ruska v tej 
agresii, pretože sme sa pridali nielen na stranu Orbána, ktorý je úplne už otvorene, by som povedal, 
príveskom Putinovho Ruska. Orbán je jednoducho kolaborant s Ruskom. Ináč sa to nedá pomenovať, 
no a tak opatrným zbabelým spôsobom sa k tomu pridáva aj Slovensko a čo sa týka Erdogana Turecka, 
no tak odkedy Erdogan dostal k moci, tak postupne zaniká sekulárne Turecko, ktoré bolo spojencom 
západu a ktoré sa stalo členskou krajinou NATO a ktoré chcelo byť v Európskej únii a stáva sa 
islamistickým.“ 
Braňo Závodský: „Do istej miery podporuje Hamas proti Izraelu.“ 
František Šebej: „Podporuje Hamas a takým opatrným spôsobom podporuje Rusko. Erdogan je v 
civilizačnom náboženskom konflikte so západom, čo Turecko predtým nebolo.“ 
Braňo Závodský: „No v tejto trojici sa teda v tomto momente ocitlo aj Slovensko v zastúpení ministra 
zahraničných vecí pána Blanára.“ 
František Šebej: „Áno je to výborná spoločnosť treba povedať.“ 
Braňo Závodský: „Na druhej strane ale pán Šebej, delegácia amerického Kongresu, kongresmani zo 
senátu aj z Kongresu, ktorí boli na jednodňovej návšteve na Slovensku stretli sa s prezidentkou 
Čaputovou, aj s premiérom Ficom, ministrom obrany Robertom Kaliňákom či 
spomínaným Jurajom Blanárom, šéfom našej diplomacie, no a povedali, že napriek rozdielnym 
názorom v prístupe k Ukrajine vraj máme zhodu a ocenili náš prístup k utečencom a k humanitárnej 
pomoci. Navyše nás označili za dôveryhodného spojenca. Toto ale nie je zlý signál priamo do očí 
predsedovi vlády Ficovi, alebo ministrovi zahraničných vecí.“ 
František Šebej: „Čo mohli iného povedať? Nemohli povedať oni si prišli, by som povedal, obzrieť terén 
a rozhodli, že Slovensko ešte nie je celkom stratené, že ešte nie je otvoreným, by som povedal, 
spojencom Putina a nepochybujem o tom, že to, že povedali, že hoci máme rozdielne názory bol 
zdvihnutý prst. Rozdielne názory v takto horúcich témach zahraničnej politiky, v takýchto životných 
témach rozdielne názory nie sú len vada krásy. To je vážne varovanie.“ 
Braňo Závodský: „Nemôže to súčasná vláda a bol by to fakt postaviť na tom, ale veď pozrite 
sa. Slovensko pomáhalo výraznou mierou Ukrajine na veľkosť našej ekonomiky, HDP sme patrili medzi 
špičku tých, čo Ukrajincom pomohli a pozrite sa, už nemáme zbrane a teraz budeme pomáhať 
humanitárne.“ 
František Šebej: „Na Slovensko sa nikto nemôže hnevať, že v danej chvíli nedodáva zbrane. Myslím z 
rezerv štátnych. Ale dobre dodávame zbrane v podobe súkromných podnikov, ktoré vyrábajú.“ 
Braňo Závodský: „Presne tak. Aj to senátori ocenili, že sme to nestopli tie projekty.“ 
František Šebej: „Sme to ani nemohli v skutočnosti stopnúť.“ 
Braňo Závodský: „No tak financujú to západní spojenci naši.“ 
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František Šebej: „To je jedna vec, ale druhá vec je, že keby bol pri moci Fico a Blanár a takí ľudia, ktorí 
by som povedal tvrdia muziku ideologickú v tejto vláde ako všelijakí Blahovia, Chmelárovia, tak 
by Slovensko bolo s tou pomocou Ukrajine aj tou nevojenskou omnoho skúpejšie. To som si istý.“ 
Braňo Závodský: „Rozumiem. No dobre, no tak čas je na poslednú vetu k tomuto, lebo dnes sme sa 
nedostali k tomu aktuálnemu vývoju, ale naše poslucháčky poslucháči vedia aj z nášho spravodajstva, 
že Rusi sa údajne chystajú na nejakú ofenzívu. Čaká sa na oboch stranách, ako sa bude vyvíjať zima, 
teraz doslova myslím. Samozrejme počasie či zamrzne nezamrzne, či sa bude dať niečo robiť, čo čaká 
teda Ukrajincov? Sú pripravení spojenci ďalej pomáhať? Vidíme tie kontroverzie v Spojených štátoch 
pomôcť, alebo nepomôcť. To sú debaty, ktoré sú tam napojené na celý ich rozpočet vrátane plotu medzi 
Spojenými štátmi a Mexikom a vidíme aj problémy v Európskej únii, kde pomoc blokuje zrovna 
spomínaný Viktor Orbán. Tak čo čaká, dvoma tromi vetami, Ukrajinu teda v najbližších týždňoch?“ 
František Šebej: „Práve kvôli týmto faktorom, ktoré ste vymenovali teda konflikt v americkom Kongrese 
medzi republikánmi a demokratmi a práve, by som povedal, tento piesok v súkolí Európskej únie, ktoré 
sa volá Orbán proste je hrozivý pre Ukrajinu. Fakt je ten, že pre Spojené štáty finančne by pomoc pre 
Ukrajinu aj omnoho väčšia, aká je doteraz, hoci oni veľmi pomáhali, by nespôsobila žiadne krvácanie. 
To pri rozpočte Spojených štátov je nič, ale rozbieha sa to strašne pomaly a Ukrajinci potrebujú akútne 
vojenskú techniku a to nielen útočnú, ale najmä obrannú. Oni sa potrebujú brániť.“ 
Braňo Závodský: „Vzdušná obrana, rakety, protidelostrelecké granáty.“ 
František Šebej: „Proti tým stovkám rakiet, ktoré sú odpaľované na Ukrajinu oni sa potrebujú brániť a 
pomaly nemajú čím.“ 
Braňo Závodský: Čiže mali by spojenci zrýchliť taký je odkaz? 
František Šebej: „Jednoznačne, ale mali by zrýchliť nielen pomoc, ale aj výrobu, pretože to nie je tak.“ 
Braňo Závodský: „Posledná veta, pán Šebej.“ 
František Šebej: „O to ide, že jednoducho ten vojenský materiál musí aj niekto vyrobiť. On musí byť k 
dispozícii. To nie sú len peniaze, to sú aj výrobné kapacity.“ 
Braňo Závodský: „No dobre. Budeme toto sledovať ďalej. Teším sa na našu ďalšiu debatu a uvidíme 
ako sa to bude vyvíjať.“ 
František Šebej: „Povedal by som držme Ukrajincom palce silno.“ 
Braňo Závodský: „Bývalý šéf nášho zahraničného výboru, zahraničnopolitický expert František Šebej. 
Veľmi pekne ďakujem. Podľa možnosti ešte príjemný deň.“ 
František Šebej: „Ďakujem aj vám.“ 
Braňo Závodský: „Dovidenia.“ 
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